
PROTOKÓŁ Nr XI/2025 
z sesji Rady Gminy Skąpe 

z dnia 28 marca 2025 r. 
 

Szczegółowe imienne wyniki z przeprowadzonych głosowań Rady Gminy w Skąpem znajdują 
się w linku https://samorzad.gov.pl/web/gmina-skape/sesja-xi-z-dnia-28032025-r i stanowią 
załączniki do protokołu. 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Zawiślak otworzył XI sesję Rady Gminy Skąpe o godz. 
12.00. Przywitał Wójta Gminy Zbigniewa Wocha, Skarbnika Gminy Danutę Hekawę, Sekretarz 
Gminy Alicję Hoppen-Anyszko wszystkich radnych i sołtysów oraz mieszkańców gminy.  
Poinformował, że na stan 15 radnych w sesji uczestnicz 14 osób więc podejmowane uchwały 
będą miały moc prawną - lista obecności w załączeniu (nieobecny – radny Andrzej Kałużny). 
Następnie zapytał czy ktoś chciałby wprowadzić zmiany do porządku obrad.  
Wójt Gminy Zbigniew Woch poinformował, że zaproszony na dzisiejsze posiedzenie 
Kierownik Inspektoratu Wód Polskich z Sulechowa pan Jakub Akonom, nie będzie mógł się 
stawić na godz. 12.00 a niewykluczone, że w ogóle nie zdąży dotrzeć.  Z wałów 
przeciwpowodziowych ukradziono jakieś urządzenia związane z całym systemem 
zabezpieczenia i musiał podjąć czynności związane ze zgłoszeniem na policję.  
Następnie na prośbę Sekretarz Gminy Przewodniczący Rady zmienił kolejność w porządku 
obrad i odczytał nowy porządek: 
1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie kworum. 
2. Sprawozdanie z działalności organizacji pożytku publicznego w Gminie Skąpe za 2024 r. 
3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla Zakładu Wodociągów i Kanalizacji 
w Skąpem do wywozu nieczystości płynnych, gromadzonych w zbiornikach 
bezodpływowych, 

b) przekazania środków finansowych na Fundusz Wsparcia Policji, 
c) w sprawie przyjęcia do realizacji zadania publicznego w pasie drogi powiatowej nr 

1223F w miejscowości Niesulice w ramach projektu pt. „Budowa systemu mobilności 
indywidualnej, pieszo-rowerowej w Gminie Skąpe jako alternatywa dla publicznego 
transportu zbiorowego”, 

d) zmianie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadania polegającego na 
przebudowie dróg gminnych i powiatowych nr 1224F i 1205F w miejscowości 
Niekarzyn, 

e) zmianie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadania pn. „Budowa odcinka drogi 
rowerowej na trasie Ołobok (gmina Skąpe) – Lubogóra (gmina Świebodzin)” , 

f) programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt, 

g) zmianie uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Skąpe na 2025 rok, 
h) zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Skąpe na lata 2025-2029, 
i) przyjęcia Strategii Innych Instrumentów Terytorialnych dla Partnerstwa gmin Lubrza, 

Łagów, Skąpe i Powiatu Świebodzińskiego, 
j) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy i odstąpienia od 

przetargowego trybu, 
k) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu pomieszczenia i odstąpienia od 

trybu bezprzetargowego, 
l) pozbawienia kategorii części drogi gminnej poprzez wyłączenie jej z użytkowania jako 

drogi publicznej, 
m) rozpatrzenia petycji, 
n) rozpatrzenia petycji. 

4. Informacja z działalności na rzecz gospodarki wodnej na terenie Gminy. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Zapytania sołtysów i mieszkańców oraz odpowiedzi na nie. 
7. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

https://samorzad.gov.pl/web/gmina-skape/sesja-xi-z-dnia-28032025-r
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8. Wolne wnioski i informacje. 
9. Przyjęcie protokołu X sesji Rady Gminy Skąpe. 
10. Zamknięcie obrad 
 
Ad. 2 Sprawozdanie z działalności organizacji pożytku publicznego w Gminie Skąpe za 
2024 r.  

Sekretarz Gminy Alicja |Hoppen-Anyszko omówiła sprawozdanie, które zostało 
wcześniej przedłożone radnym (sprawozdanie w załączeniu do niniejszego protokołu).  

Do sprawozdania nie było zapytań.  
 
Ad. 3 Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
a) Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla Zakładu Wodociągów 
i Kanalizacji, w Skąpem do wywozu nieczystości płynnych gromadzonych w zbiornikach 
bezodpływowych. W wyniku głosowania uchwała Nr XI/105/2025 podjęta została 
jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

b) Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie przekazania środków finansowych na fundusz wsparcia policji. 
W wyniku głosowania uchwała Nr XI/106/2025 podjęta została jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.  

c) Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w przyjęcia do realizacji zadania publicznego w pasie drogi powiatowej nr 1223F 
w miejscowości Niesulice w ramach projektu pt. „Budowa systemu mobilności 
indywidualnej, pieszo-rowerowej w Gminie Skąpe jako alternatywa dla publicznego 
transportu zbiorowego”. W wyniku głosowania uchwała Nr XI/107/2025 podjęta została 
jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
Wójt Gminy Zbigniew Woch poinformował, że jest to pierwsze zadanie inwestycyjne, czy 
zapowiedź pierwszego zadania inwestycyjnego z porozumienia międzygminnego Łagów, 
Lubrza, Skąpe i Powiatu Świebodzińskiego. Tych zadań będzie kilka. Zaczynamy od 
Niesulic, a w następnym etapie albo równolegle będzie szła inwestycja związana ze 
ścieżką z Ołoboku do Lubogóry.  

d) Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadania polegającego na 
przebudowie dróg gminnych i powiatowych nr 1224F i 1205F w miejscowości Niekarzyn. 
W wyniku głosowania uchwała Nr XI/108/2025 podjęta została jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.  

e) Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadania pn. „Budowa 
odcinka drogi rowerowej na trasie Ołobok (gmina Skąpe) – Lubogóra (gmina 
Świebodzin)”. W wyniku głosowania uchwała Nr XI/109/2025 podjęta została 
jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu 

f) Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie  Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt. W wyniku głosowania uchwała Nr XI/110/2025 podjęta została 
jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

g) Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwały budżetowej gminy Skąpe na 2025 rok. 
W wyniku głosowania uchwała Nr XI/111/2025 podjęta została jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 

h) Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej gminy 
Skąpe na lata 2025-2029. W wyniku głosowania uchwała Nr XI/112/2025 podjęta została 
jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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i) Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Innych Instrumentów Terytorialnych dla 
Partnerstwa gmin Lubrza, Łagów, Skąpe i Powiatu Świebodzińskiego. W wyniku 
głosowania uchwała Nr XI/113/2025 podjęta została jednogłośnie i stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 

j) Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy i odstąpienia 
od przetargowego trybu. W wyniku głosowania uchwała Nr XI/114/2025 podjęta została 
jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

k) Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu pomieszczenia 
i odstąpienia od trybu bezprzetargowego. W wyniku głosowania uchwała Nr XI/115/2025 
podjęta została jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

l) Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie pozbawienia kategorii części drogi gminnej poprzez wyłączenie jej 
z użytkowania jako drogi publicznej. W wyniku głosowania uchwała Nr XI/116/2025 
podjęta została jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

m) Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie rozpatrzenie petycji (droga nr 644). W wyniku głosowania uchwała Nr 
XI/117/2025 została podjęta przy trzech głosach „wstrzymujących się” i stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu. 

n) Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie rozpatrzenie petycji (droga nr 642). W wyniku głosowania uchwała Nr 
XI/118/2025 została podjęta przy trzech głosach „wstrzymujących się” i stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 5  Interpelacje i zapytania radnych.  
Radny Jerzy Pawelski zgłosił następujące interpelacje: 
1) Interwencję u zarządcy dróg powiatowych w sprawie usunięcia nadmiaru ziemi z pobocza 

na odcinku Węgrzynice Zawisze. Podwyższone pobocze w czasie opadu deszczu 
uniemożliwia odpływ wody do rowów, a jezdnia staje się wówczas rynną z wodą, co 
zagraża bezpieczeństwu ruchu drogowego oraz powoduje degradację jezdni.  

2) Dokończenie oczyszczenia i pogłębienia rowów odprowadzających wodę opadową 
w kierunku miejscowości Zawisze. W ubiegłym roku został wykonany nowy przepust 
odprowadzający wodę opadową. Tuż za nim pogłębiono i oczyszczono krótki fragment 
rowu. Żeby instalacja działała skutecznie, konieczne jest dokończenie prac 
i oczyszczenie tego rowu. 

Radny Damian Baranowski zgłosił następujące interpelacje dotyczące dróg powiatowych: 
1) Mieszkańcy m. Łąkie proszą o progi zwalniające bądź wyniosłe przejście dla pieszych 

przy firmie meblowej.  
2) Radny ponowił prośbę o dodatkowe przejście dla pieszych na ulicy Wojciechowskiego 

w  kolicach ulicy Chrobrego w Ołoboku. Tym razem do interpelacji dołącza listę ponad stu 
podpisów mieszkańców. Może pan starosta zdecyduje się w końcu zrobić to przejście dla 
pieszych. Ma nadzieję, że pan Starosta mu odpisze, a nie tak jak ostatnio poprzedniemu 
radnemu i sołtysowi sprzed sześciu lat.  

 
Ad. 6 Zapytania sołtysów i mieszkańców oraz odpowiedzi na nie.  
Sołtys sołectwa Niekarzyn Danuta Puszkiel podziękowała gminie i radzie gminy za inwestycje, 
które są czynione w Niekarzynie. Ponieważ w tym roku zdecydowali, że dożynki odbędą się 
w Niekarzynie, w związku z tym chciała prosić o jeszcze jedną inwestycję. Ponieważ jak gdyby 
przyjęło się, że w miejscowościach, które urządzają dożynki, pozostają po tym drobne wiaty, 
ewentualnie utwardzony i wyłożony kostką plac, mieszkańcy  Niekarzyna byliby bardzo 
wdzięczny za takie coś. Przez szereg lat boisko w Niekarzynie uległo mocnej degradacji. Przy 
udziale mieszkańców, co  bardzo cieszy i motywuje, wysprzątali je, zrobili porządek. Pani 
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Sołtys ze swojej strony, ze strony rady sołeckiej i pana radnego prosi o zatwierdzenie 
i przyczynienie się do budowy wiaty i placu z kostki.   
 Wójt Zbigniew Woch w nawiązaniu do wniosku złożonego pisemnie i dzisiaj 
przedstawionego ustnie na sesji przez Panią Sołtys, dopowiedział, że rzeczywiście decyzja 
będzie podejmowana.  Potwierdził, że decydując się na dożynki w jakiejś miejscowości, 
zawsze chcemy coś po sobie pozostawić. Pewnie nie w każdej miejscowości to była wiata, 
ostatnio rzeczywiście w Darnawie była wiata z częścią placyku. Wójt wstrzymuje się 
z podjęciem tej decyzji, nie przesądzając ostatecznie jak to będzie. Oczywiście chcemy, żeby 
dożynki się odbyły w sposób godny i należny temu wydarzeniu. Ale decyzje sobie zostawił, 
bo nie tylko chodzi o wniosek pani Sołtys z Niekarzyna, ale także wniosek pani Sołtys z Pałcka 
o odświeżenie i odmalowanie sali czy wniosek pana Sołtysa z miejscowości Radoszyn. Na 
komisjach zdecydowaliśmy o zwiększeniu budżetu w związku z kolejnymi inwestycjami 
o kilkaset tysięcy złotych. Budżet nie jest z gumy i oczywiście te wnioski odnoszą do ważnych 
potrzeb, potrzeb jakie niewątpliwie trzeba wykonać, no ale to wszystko wiąże się niestety 
z pieniędzmi. Na komisji  mieliśmy między innymi podyskutować o wydatkach związanych 
z potrzebami sołectw, ale nie udało się wyczerpać wszystkich punktów, jakie zaplanowaliśmy 
z panią skarbnik, bo komisja była dość intensywna i długa. Puenta tego przekazu miała być 
taka, że te decyzje podejmiemy na pewno nie wcześniej niż przed kolejną sesją. Dlatego nie 
przesądzając ważności tych wniosków, na decyzję zostawili sobie jeszcze przynajmniej 
miesiąc. Zobaczymy, jakie wydarzenia jeszcze się pojawią, bo być może znowu jakieś 
okoliczności związane z inwestycjami, przeliczymy budżet i wtedy będziemy decydować. 
Ostatnio Wójt uczestniczył w spotkaniu dotyczącym funduszu sołeckiego u pana Wojewody. 
Jego refleksja jest taka, że w naszej gminie ten fundusz wydajemy nieźle jako sołectwa, czyli 
z takim przeznaczeniem, żeby po tym funduszu zostało coś ważnego, wartościowego 
i trwałego. Czasami jednak Wójt odnosi wrażenie, że na wsiach są wyspecyfikowane rzeczy 
na jakie powinna dać gmina, a fundusz sołecki to jest na takie bardziej osobiste rzeczy. Przy 
okazji tego spotkania dowiedział się, że chyba pięćdziesiąt kilka gmin w naszym województwie 
na osiemdziesiąt ma fundusz sołecki. Ten fundusz to nic innego jak przesunięcie pieniędzy 
na zadania dotychczas wykonywane przez gminę, do dyspozycji władzy na wsi, czyli między 
innymi na świetlicę, między innymi na placyki, między innymi na tego typu rzeczy. 
W przypadku większych miejscowości to już są pieniądze dość istotne.  Chociażby 
Międzylesie w 2024 r. podjęło decyzję, że nie wyda pieniędzy z funduszu sołeckiego i wespół 
z gminą wykona parking przy szkole. Wójt zaapelował do przedstawicieli sołectw, żeby 
zauważyć także te potrzeby związane właśnie z malowaniem świetlic, wiatami czy placykami. 
Na koniec Wójt zastrzegł jednoznacznie, że jego wypowiedź nie jest odniesieniem się do 
wniosków pani Sołtys. 
 
Ad. 7 Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
W pierwszej kolejności Wójt odniósł się do interpelacji radnego Damiana Baranowskiego, bo 
zabrzmiało to dość negatywnie w ocenie w stosunku do Pana Starosty,  a zdaniem Wójta na 
to nie zasłużył. Oczywiście Pan Starosta sam się może bronić skutecznie i nie potrzebuje 
adwokatów, ale wykonał zgodnie z oczekiwaniami mieszkańców Ołoboku jedno przejście przy 
Dino i z tego co wie, to radny Andrzej Kałużny podejmuje czynności, żeby zostało wyniesione 
kolejne przejście koło szkoły. Osobiście Wójt uważa, że ono jest ważniejsze ze względu na 
bezpieczeństwo, nie deprecjonując  w ogóle bezpieczeństwa przy przechodzeniu przez 
jezdnię.  Tych przejść powiat nie wykonuje siedemdziesięciu siedmiu w budżecie tylko 
wykonuje pięć czy sześć, a miejscowości na obszarze Powiatu jest kilkadziesiąt albo kilkaset. 
W związku z tym podnoszenie haseł pod tytułem, że Pan Starosta, czy ktokolwiek lekceważy 
petycję, raczej nie pomoże. Wójt pozwolił sobie to skomentować , bo jak wspomniał jego 
zdaniem Pan Starosta nie zasłużył sobie na to, żeby go ustawiać w taki sposób.   
Radny Damian Baranowski zwrócił uwagę, że to nie chodzi o wyniosłe przejście dla pieszych 
tylko zwykłe, a koszt tego nie jest taki duży, bo to wystarczy postawić dwa znaki i pomalować. 
Żeby ułatwić ludziom przechodzenie na drugą stronę, zrobiłby to z funduszu sołeckiego, 
niestety nie może tego zrobić, bo jest to na drodze powiatowej i tylko dlatego o to prosi. 
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Wójt Zbigniew Woch zwrócił uwagę, że w swojej wypowiedzi nie odniósł się do zasadności 
prośby. Pan Starosta przed chwilą zakończył poważną inwestycję drogową z Borowa do 
Ołoboku, która leżała mu na sercu od wielu wielu lat. Akurat Pana Starostę możemy uważać 
za przyjaciela naszej gminy. Przedstawienie go w taki sposób, że lekceważy potrzeby 
zgłaszane wcześniej i może jak mieszkańcy się podpisali to zmieni swoje nastawienie, 
zdaniem Wójta nie pomaga w sprawie i było niezasłużone. Potrzeby ludzi artykułowane 
poprzez samorządowców czy sołtysów są dla niego istotne, ale tak jak my, nie wszystkie 
możemy wypełniać. Odnośnie przejść dla pieszych to jest zasada, że jeżeli nie ma przejścia, 
to pieszy ma prawo przechodzić na drugą stronę.  Wtedy zachowuje też większą ostrożność, 
bo często się zdarza, że jak są pasy to po prostu ludzie wchodzą zupełnie bezmyślnie na 
ulicę, a tam gdzie nie ma pasów, to się pięć razy rozejrzą czy mogą przejść. 
Przechodząc do sprawozdania Wójta w okresie międzysesyjnym to Wójt przeprosił za to, że 
radni nie otrzymali tego dokumentu. Powód jest jeden prozaiczny. Dwie osoby które 
przygotowują tę informację, w nawale codziennych obowiązków, nie były w stanie 
przygotować na dzisiejszą sesję takiego zestawienia. Zostanie ono przygotowane przy okazji 
następnej sesji. Wójt wspomniał w kilku słowach o najistotniejszych kwestiach.  
1. Inwestycja drogowa w miejscowości Łąkie.  Zostało ogłoszone postępowanie 

przetargowe, został wyłoniony wykonawca. Niestety kwota zabezpieczona w budżecie  
w wysokości 800 tys. zł nie wyczerpała potrzeb tej najniższej oferty. Trzeba było dołożyć 
kwotę 115 tys. zł plus 20 tys. zł na koszty związane z wyłonieniem inspektora do tego 
przedsięwzięcia. Tą decyzję radni dzisiaj podjęli więc będziemy mogli skończyć to 
postępowanie i podpisać umowę. Kolejna miejscowość po Niekarzynie,  Pałcku,  Ołoboku,  
Zawiszu, Błoniu, Kalinowa doczeka dość dużej inwestycji od wielu lat podnoszonej, 
postulowanej, oczekiwanej.  

2. Wójt podziękował za zabezpieczenie środków finansowych, potrzebnych na likwidację 
budynku dawnej chlewni za urzędem. Przy okazji budowy PSZOK-u uporządkowanie 
tego tematu będzie o wiele łatwiejsze.  

3. Przygotowaliśmy i w zasadzie finalizujemy budowę wcześniej wspomnianego chodnika 
w miejscowości Niekarzyn, który fajnie połączy inwestycję drogową wspólną pomiędzy 
powiatem a gminą naszą, a gminą Świebodzin z Niekarzyna do Kępska. To jest kolejna 
nasza wspólna inwestycja. i też załatwia problem podnoszony przez mieszkańców 
Niekarzyna też od wielu wielu lat, a ten chodnik zabezpieczy rzeczywiście potrzebę, 
szczególnie tych najmłodszych dzieci mieszkających w tych budynkach na wylocie 
z miejscowości Niekarzyn na Kępsko. W najbliższym czasie podpiszemy aneks do 
umowy z wykonawcą tej inwestycji.  

4. Oświetlenie uliczne w Ołoboku zakończymy w poniedziałek. Jeśli nie pojawią się 
nieprzewidziane sytuacje domkniemy temat oświetlenia już wybudowanego 
w miejscowości Ołobok wzdłuż ulicy Spacerowej. Poprzedniego dnia Enea wykonało 
dołączenie kabla zasilającego część lamp na ulicy Wojciechowskiego.  

5. Zakończyliśmy w Radoszynie inwestycję przebudowy odcinka drogi od skrzyżowania 
z drogą wojewódzką w stronę szkoły.  

6. W tej chwili jesteśmy na etapie dość zaawansowanych działań na ulicy Kościelnej 
w Ołoboku, łącznie z wymianą chodnika od ulicy Wojciechowskiego. Wójt ma nadzieję, 
że w ciągu najbliższych dwóch tygodni to zadanie także zostanie zakończone.  

7. Dość intensywnie zostały podjęte działania związane z budową kanalizacji w samej 
miejscowości Darnawa i też pomiędzy miejscowościami Radoszyn i Darnawa. Budowana 
jest nie tylko kanalizacja, ale także zasilenie w wodę miejscowości Darnawa od 
miejscowości Radoszyn, oczywiście z opcją wyłączenia stacji ustawienia wody w tej 
ostatniej.  

8. Trawa budowa PSZOK-u, czyli punktu selektywnej zbiórki odpadów komunalnych na 
zapleczu naszego urzędu. Prace przebiegają bez zakłóceń, więc Wójt sądzi, że w czasie 
wynikającym z umowy, ta budowa zostanie dokończona. 

9. Wójt jeszcze raz z całą mocą poinformował wszystkich mieszkańców, którzy słuchają 
sesji, że nie daj Boże nie odnosili wrażenia, że radni głosując uchwały niekoniecznie 
wiedzą co głosując. Podkreślił, że wszystkie uchwały były przedmiotem głębokiej analizy 
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i dyskusji kilkugodzinnej na ostatniej szalenie ożywionej komisji. Z całą pewnością, 
wszyscy decydujący w tych kwestiach mają głęboką świadomość, jakie decyzje głosując 
podejmują.  

 
Ad. 8 Wolne wnioski i informacje.  

 
Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak przypomniał, że do 30 kwietnia radni muszą 

złożyć oświadczenia majątkowe. Prosił, aby pamiętać o tym, żeby każda rubryka była 
wypełniona.  

Wójt Zbigniew Woch poinformował mieszkańców, że na ostatnim posiedzeniu komisji 
radni dość szeroko dyskutowaliśmy na temat oświetlenia ulicznego w naszej gminie. Od wielu 
lat w miesiącu lutym, marcu ewentualnie kwietniu pochylają się nad kwestiami wyznaczania 
kolejnych lokalizacji w naszej gminie, które należałoby wyposażyć w oświetlenie uliczne. Te 
decyzje wiążą się z wyłonieniem wykonawcy na stosowną dokumentację. W toku dyskusji na 
komisji uzgodnili, że dzisiaj nie będą podejmowane  decyzje o nowych lokalizacjach i nie 
będziemy zlecać wykonania dokumentacji na kolejne miejsca. Na 2025 r. mamy zaplanowane 
do wykonania, a to oznacza, że mamy już wykonane dokumentacje na inwestycje: 
- w miejscowości Łąkie od skrzyżowania wylot na Ołobok 12 punktów świetlnych, 
-  wokół bloków 74 i 75 w Radoszynie 3 punkty świetne,  
- ulica Skrajna w Niesulicach 4 punkty świetlne, 
- ulica Chrobrego w Ołoboku pomiędzy starą częścią a wylotem w stronę ulicy Leśnej 5 
punktów świetlnych, 

- ulica Wojciechowskiego w Ołoboku, domki leśne 8 punktów świetlnych. 
Dodatkowo wykonujemy dokumentacje na inwestycje: 
- w Skąpem wylot w kierunku miejscowości Darnawa 8 punktów świetlnych; 
- w miejscowości Rokitnica od skrzyżowania przy pałacu wylot na Zawisze czy Międzylesie, 
jak to woli ten cały odcinek 10 punktów świetlnych, 
- w miejscowości Skąpe, przy drodze wojewódzkiej do wylotu na Sulechów przed kościołem 
od wylotu na Łąkie 8 punktów. 
Wszystkie te zadania to jest niespełna 60 punktów świetlnych. To jest dużo. Zwyczajowo na 
przestrzeni ostatnich lat rocznie budowaliśmy 20-30 punktów świetlnych. Wójt ma nadzieję, 
że jesteśmy w stanie wykonać te wszystkie przedsięwzięcia. Kwota zabezpieczona 
w budżecie to jest 200 tys. zł. Z szacunków wykonania tego przedsięwzięcia wynika, że żeby 
wykonać te wszystkie lokalizacje, potrzebne będzie jeszcze wzmocnienie budżetu o około 80 
tys. zł. W tym stanie rzeczy podejmowanie decyzji o tym, w jakiej kolejności i co będziemy 
wykonywać w 2026 r. spokojnie, zgodnie z decyzją, można odłożyć albo przy okazji tworzenia 
budżetu na 2026 r. albo w zbliżonym do tego czasie.  
 
Ad. 9 Przyjęcie protokołu X sesji Rady Gminy Skąpe. 

Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad przyjęciem 
protokołu X sesji. W wyniku głosowania protokół został przyjęty jednogłośnie. Protokół 
z głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 10 Zamknięcie obrad. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak 
zamknął XI sesję Rady Gminy Skąpe o godz. 11.30. 
 

Przewodniczący Rady Gminy 
 

Wiesław Zawiślak 
Protokolant sesji: 
Ilona Zalisz – inspektor  
 


